Shanghai Urban Neighborhood Survey
Child Questionnaire

先生/女士/同志：
您好！
我叫___________，是___________的调查员。《上海城市调查》是由上海大学开展的一个重大研究项目。本项目研究上海的社会与民生问题，成果将呈报给上海市政府的有关部门，以协助制订和修改有关的公共政策。
经过严格的科学抽样，贵户被选中为我们的调查对象。恳请您和家人允许我们入户访问，并根据实际情况进行回答。我们郑重承诺，将按照《中华人民共和国统计法》的规定，对您提供的资料予以严格保密，并且只用于学术分析，请您不要有任何顾虑。
衷心感谢您和家人的合作！
Dear Sir/Madam,
Hello! 
My name is _____________ and I am an enumerator of _____________. Shanghai Urban Neighborhood Survey, a major research project conducted by Shanghai University, aims to study the social and livelihood issues in Shanghai, and the results will be reported to relevant departments of the Shanghai government to support the formulation and revision of public policies.
Your household was selected as our research object via rigorous scientific sampling. We earnestly request you and your family members to allow our door-to-door interview and answer questions according to the actual situation. We promise that all the information provided will be kept strictly confidential in line with the Statistics Law of the People’s Republic of China and only be used for academic analysis. Please have no worries.
Thank you very much for your and your family’s cooperation.
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Child Questionnaire子女问卷

【CAPI】对家庭问卷T1、T3表中每一个15岁以下的人（无论是否外籍人士）生成一份子女问卷。注意不一定要求同住（见家庭问卷相应地方说明）。
[CAPI] A child questionnaire is generated for each person aged 15 or below in T1 or T3 of the family questionnaire (regardless of nationality). Note that the person does not have to be co-residing (please refer to the corresponding description in the questionnaire).

访员注意：子女问卷由家长（主要照顾人）代答。
Note to enumerator: The child questionnaire must be answered by parents (major caregiver).
CA. All ages所有年龄
CA1. In which year and month was this child born? _____ (month) _____ (year)孩子的出生年月是？______年_______月
【访员注意】请与CAPI加载的出生年份进行对照，若差距太大，请受访者再次确认。
[Note to enumerator] Please compare to the year of birth loaded by CAPI and ask the respondent to confirm again if the difference is too big.
【CAPI】自动从家庭问卷T表加载出生年份。
[CAPI] Load the year of birth from Table T of the household questionnaire.
【CAPI】根据出生年份自动计算年龄为____岁，据此最终决定生成成人问卷还是子女问卷。
[CAPI]Automatically calculate the age to be   ____years old according to the year of birth and thereby decide whether to generate an adult questionnaire or a child questionnaire.
[变量名：birthy；变量标签：出生年份]
[变量名：birthm；变量标签：出生月份]
[变量名：age；变量标签：年龄]

CA2. 【CAPI操作】 [CAPI Operation]Child questionnaire ID子女问卷编号：_________
[变量名：sampleid；变量标签：问卷编号]

CA3. Proxy respondent’s ID代答人编码：__________
【CAPI】提供家庭问卷T1表同住家庭成员选单。
[CAPI] Provide the T1 list of co-residing family members from the household questionnaire.
[变量名：proxy, proxycode, proxysp；变量标签：代答人，代答人编码，代答人（其他注明）]

CA4. Where is the child’s place of birth? 孩子的出生地是？
1.Shanghai上海	
2.Other province, _________ 外省，______省【CAPI提供省份列表】[CAPI Provide the list of provinces] 	
3.Outside mainland China (including Hong Kong, Macau, and Taiwan) 境外（包括港澳台）
[变量名：birthpl；变量标签：出生地]
[变量名：bprov, bprovcode, bprovname；变量标签：出生省份，出生省份编码，出生省份名称]

CA5. What is the child’s birth weight？ ____ jin 孩子出生时的体重是？_______斤
【访员注意】体重单位为市斤而不是公斤。
[Note to enumerator] The unit of weight is jin (0.5 kg) rather than kilogram.
【CAPI】允许小数点后1位，最小值0.1，最大值15.
[CAPI] Record to one decimal place. The minimal number is 0.1 and the maximal is 15.
[变量名：bweight；变量标签：出生体重（斤）]

CA6. What is the child’s current weight?  _____ jin 孩子现在的体重是？_______斤
【访员注意】体重单位为市斤而不是公斤。
[Note to enumerator] The unit of weight is jin (0.5 kg) rather than kilogram.
【CAPI】允许小数点后1位，最小值0.1，最大值200.
[CAPI] Record to one decimal place. The minimal number is 0.1 and the maximal is 200.
[变量名：weight；变量标签：现在体重（斤）]

CA7. What is the child’s current height? _____ cm 孩子现在的身高是？_______厘米
【CAPI】允许小数点后1位，最小值0.1，最大值200.
[CAPI] Record to one decimal place. The minimal number is 0.1 and the maximal is 200.
[变量名：height；变量标签：现在身高（厘米）]

CA8. Is the child born by cesarean? 孩子是否剖腹产？
1. Yes是	
5. No 否
[变量名：cesarean；变量标签：是否剖腹产]

CA9. Is the child a premature? 孩子是否早产儿？
1. Yes是	
5. No 否
[变量名：premature；变量标签：是否早产儿]

CA10. Who primarily took care of the child before the child was 3? (multiple choice, choose 3 options at most)孩子在3 岁之前，主要由谁照顾？（可多选，最多三项）
1.Child’s father孩子的父亲			
2.Child’s mother孩子的母亲			
3.Child’s grandparents孩子祖父母/外祖父母
4.Other relatives其它亲属			
5.Maternity matrons/baby-sitters月嫂/保姆			
6.Child-care center or other child-care organization育婴中心或其它托儿机构
7.Other, please specify________其他，请说明__________
[变量名：pcaregiver1；变量标签：三岁前的主要照顾人1]
[变量名：pcaregiver2；变量标签：三岁前的主要照顾人2]
[变量名：pcaregiver3；变量标签：三岁前的主要照顾人3]
[变量名：pcaregiversp；变量标签：三岁前的主要照顾人（其他注明）]

CA11. Overall, how do you think your child’s current health condition is? 总体而言，您认为孩子目前的健康状况如何？
1. Very good很好	
2. Good好	
3. Fair一般	
4. Bad不太好	
5. Very bad很不好	
6.Child with special needs特殊儿童
【CAPI】选1-5则跳至CA17，选6续问CA12。不知道/拒答跳至CA17.
[CAPI]Option 1-5, skip to CA17; Option 6, continue CA12. Don’t know/refused, skip to CA17.
[变量名：health；变量标签：健康状况]

【CAPI】下面CA12至CA16只问上题选6。
[CAPI]CA12 below is only for those who chose Option 6 in the last question.
CA12. What kind of special needs does the child have? (MC) 孩子属于哪一类特殊儿童？（可多选）
1.Dysnoesia智力障碍
2.Autism自闭症			
3.Cerebral palsy脑瘫
4.Visual impairment视力障碍		
5.Hearing impairment听语障碍		
6.Other, please specify______其他，请说明___________
[变量名：special1；变量标签：特殊儿童1]
[变量名：special2；变量标签：特殊儿童2]
[……]
[变量名：special6；变量标签：特殊儿童6]
[变量名：specialsp；变量标签：特殊儿童（其他注明）]

CA13. Has the child applied for and received a Sunshine Children Card? 孩子是否申领了阳光宝宝卡？
1.Yes是             5.No否
[变量名：specialcard；变量标签：是否申领阳光宝宝卡]

CA14. Has the child applied for and received a disability certificate?孩子是否申领了残疾证？
1.  Yes是           5.No否
[变量名：disablecard；变量标签：是否申领残疾证]

CA15. At what level is your child studying now? 孩子接受的教育情况是？
1.Attending an ordinary kindergarten进入普通幼儿园
2.Attending a special education kindergarten进入特殊幼儿园
3.Attending an ordinary primary school进入普通小学
4.Attending a special education school进入特殊学校
5.At home, receiving education from private teachers在家里，接受上门送教服务
6.No schooling, staying at home没有接受教育服务，在家里
7. Other, please specify________其他，请说明_______
[变量名：educ；变量标签：教育情况]
[变量名：educsp；变量标签：教育情况（其他注明）]

CA16. How is the child’s special training and rehabilitation? 孩子的特殊训练及康复情况是？
1. The child has always been receiving rehabilitation training for __ month(s) till now.一直在进行康复，至今为止共 ____个月【CAPI】整数，最小值为1，最大值为168.[CAPI]Integer, with a minimal value of 1 and a maximal value of 168.
2. 2.The child is not receiving rehabilitation training now but received rehabilitation training for ___ month(s) in the past. 现在不康复了，曾经康复过，共____个月【CAPI】整数，最小值为1，最大值为168.[CAPI]Integer, with a minimal value of 1 and a maximal value of 168.
3.The child has never received any rehabilitation training.从没有进行过特殊康复训练
[变量名：recov；变量标签：特殊训练及康复情况]
[变量名：mrecov；变量标签：至今康复月数]
[变量名：mprecov；变量标签：曾经康复月数]

CA17. How many times did the child go to hospital due to illness last year? ____ times 去年，孩子因病去医院看病几次？______次
【CAPI】整数，最小值为0，最大值为50.[CAPI] Integer, with a minimal value of 0 and a maximal value of 50.
[变量名：nhospital；变量标签：过去一年因病去医院的次数]

CA18. Has the child been hospitalized due to illness last year?去年，孩子是否因病住过院？
1. Yes是	    
5. No否
[变量名：inhospital；变量标签：过去一年是否因病住院]

CA19. Is the child insured by the social basic medical insurance?孩子是否参加了社会基本医疗保险？
1.Yes是		    
5.No否
[变量名：smedicare；变量标签：是否参加社会基本医疗保险]

CA20. Have you bought any commercial medical insurance for the child?孩子是否购买了商业医疗保险？
1.Yes是        
5.No否
[变量名：bmedicare；变量标签：是否购买商业医疗保险]

CA21. Where is your child’s current place of household registration? 孩子现在的户口所在地是？
【访员注意】“没有户口”指在中国没有落户，也没有其他国籍。
[Note to enumerator]“Not registered” refers to the child who has not been registered yet, but he/she does not have a foreign nationality either.
1.In Shanghai, _____Community/Township of ____ District/County上海，_______区/县_______街/镇【CAPI提供上海的区县和街镇列表】[CAPI Provide the list of districts/counties and communities/township of Shanghai]
2.In another province, ________ Province外省，____________省【CAPI提供省份列表】[CAPI Provide the list of provinces]
3.Not registered 没有户口【跳至CA23】[Skip to CA23]
4.The child has a foreign nationality (including Hong Kong, Macau, and Taiwan)已取得其他国藉或身份（包括港澳台）【跳至CA23】[Skip to CA23]
[变量名：hukoupl；变量标签：当前户口所在地]
[变量名：shhukoudist, shhukoudistcode, shhukoudistname；变量标签：当前上海户口的所在区/县，当前上海户口的所在区/县编码，当前上海户口的所在区/县名称]
[变量名：hukouprov, hukouprovcode, hukouprovname；变量标签：当前户口所在地省份，当前户口所在地省份编码，当前户口所在地省份名称]

CA22. What is your child’s current household registration status?孩子现在的户口性质是？
1.Non-Agricultural非农户口	      
2.Agricultural农业户口	          
3.Citizen (not distinguished between agricultural or non-agricultural)居民户口（不区分农业或非农）
[变量名：hukou；变量标签：当前户口性质]

CA23. Where is the child living now?孩子现在哪里？
1.In Shanghai上海【跳至CB1】[Skip to CB1]
2.In another province, _____ Province 外省，____省【CAPI加载省份列表】[CAPI Load the list of provinces]	
3.Outside Mainland China (including Hong Kong, Macau and Taiwan) 境外（含港澳台）
[变量名：residpl；变量标签：当前居住地]
[变量名：residprov, residprovcode, residprovname；变量标签：当前居住地省份，当前居住地省份编码，当前居住地省份名称]

【CAPI】下面几题只问目前不在上海的子女，即上题选2或3。
[CAPI]The following questions are only for those whose child does not currently live in Shanghai, i.e., those who chose Option 2 or 3 in the last question.
CA24. What is the main reason that you did not take him/her to Shanghai?您没有把他/她接到上海的最主要原因是？
1. My income is too low to afford it. 收入太低，负担不起				
2. My job is unstable so I could not take the child with me. 工作不稳定，没法接出来
3. The school in my hometown is good enough, so there is no need to take the child with me.家乡的学校就很好，不需要接出来        
4. I am too busy with work to take care of the child. 工作太忙，没法照顾孩子
5. Schools in Shanghai do not accept my child; 城里的学校不接纳；				
6. The child does not want to come with me; 孩子自己不想出来；
7. The child has difficulties with his/her studies; 学习跟不上；						
8. The child can’t take the entrance examination;不能参加升学考试；
9. Others, please specify _______ 其他，请注明__________
[变量名：awayr；变量标签：未在上海居住的主要原因]
[变量名：awayrsp；变量标签：未在上海居住的主要原因（其他注明）]

CA25. Who primarily takes care of the child now?这个孩子现在主要由谁照看？
1.Your spouse您配偶				
2.Paternal grandparents祖父母			
3.Maternal grandparents外祖父母		
4.Elder brother(s) and/or elder sister(s)哥哥姐姐			
5.Other relatives or friends其他亲友		
6.Others其他人	
7.Nobody or no need to take care of the child无人照看或不需要照看
[变量名：caregiver；变量标签：目前主要照顾者]

CA26. How often do you meet with the child on average? 您和这个孩子平均多长时间见一次面？
1.Once a few years几年一次     
2.Once a year一年一次     
3.Every half year半年一次     
4.Every three months三个月一次     
5.Once a month每月一次    
6.Once a week一周一次
【CAPI】若孩子年龄达到3岁或以上，则此部分结束后续问CB1。若孩子年龄未达到3岁，则此部分结束后跳至访员观察CZ。若孩子是特殊儿童（CA11选6），不管几岁，都跳至访员观察。
[CAPI]If the child aged 3 or above, continue CB1 after this part. If the child is aged below 3, skip to section CZ of enumerators observation. If the child is with special needs (chose Option 6 in CA11), skip to enumerators observation regardless of age.
[变量名：chmeet；变量标签：与孩子见面频率]

CB. aged 3 or above三岁以上
【CAPI】只有孩子年龄达到3岁或以上，才问此部分。[CAPI]Only ask this part if the child aged 3 or above.

CB1. Did the child attend any paid early education classes between 3 to 6 years old?孩子三岁以后、六岁以前，是否上过需要付费的早教班？
1.Yes是           
5.No否
[变量名：earlyeduw1；变量标签：三至六岁时是否上过付费早教班]

CB2. According to your daily observations of the child, do you agree with the following statements?根据您目前对孩子的日常观察，是否同意下列说法？ 
	
	Totally disagree十分
不同意
	Disagree不太
同意
	Neutral一般
	Agree同意
	Totally agree十分
同意

	CB2_1. This child studies/does things seriously.这个孩子学习/做事很认真
	1
	2
	3
	4
	5

	CB2_2. This child is optimistic.这个孩子生性乐观
	1
	2
	3
	4
	5

	CB2_3. This child likes interacting with others.这个孩子喜欢与他人交往
	1
	2
	3
	4
	5

	CB2_4. This child is welcomed by peers.
这个孩子很受同龄人的欢迎
	1
	2
	3
	4
	5

	CB2_5.This child tries to do things independently.
这个孩子尽量自己独立做事
	1
	2
	3
	4
	5


【CAPI】若孩子年龄达到6岁或以上，则此部分结束后续问CC1。若孩子年龄未达到6岁，则此部分结束后跳至访员观察。[CAPI]If the child is aged 6 or above, continue CC1 after this part. If the child is aged below 6, skip to enumerators observation after this part.
[变量名：trait1；变量标签1：性格观察：学习/做事很认真]
[变量名：trait2；变量标签2：性格观察：生性乐观]
[变量名：trait3；变量标签3：性格观察：喜欢与他人交往]
[变量名：trait4；变量标签4：性格观察：受同龄人欢迎]
[变量名：trait5；变量标签5：性格观察：独立做事]

CC. aged 6 or above六岁以上
【CAPI】只有孩子的年龄达到6岁或以上，才问此部分。[CAPI]Only ask this part if the child aged 6 or above.
CC1. According to your daily observations of the child, do you agree with the following statements?根据您目前对孩子的日常观察，是否同意下列说法？ 
	
	Totally disagree十分
不同意
	Disagree不太
同意
	Neutral一般
	Agree同意
	Totally agree十分
同意

	CC1_1. This child studies seriously.这个孩子学习很努力
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_2. This child will check several times after completing the homework to see if it is correct..这个孩子会在完成功课之后检查几次，看看是否正确
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_3.This child only plays after finishing homework.这个孩子只在完成功课之后才玩
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_4.This child concentrates when doing things.这个孩子做事时注意力集中
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_5.This child is well-disciplined.这个孩子遵守纪律
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_6.Once the child starts doing a thing, he/ she must finish it in any case.这个孩子一旦开始去做某个事情时，无论如何都必须完成它
	1
	2
	3
	4
	5

	CC1_7.This child likes to put his/ her stuff organized.这个孩子喜欢把自己的物品摆放整齐
	1
	2
	3
	4
	5


[变量名：learn1；变量标签：学习方法观察1：学习努力]
[变量名：learn2；变量标签：学习方法观察2：检查功课]
[变量名：learn3；变量标签：学习方法观察3：完成功课之后才玩]
[变量名：learn4；变量标签：学习方法观察4：做事注意力集中]
[变量名：learn5；变量标签：学习方法观察5：遵守纪律]
[变量名：learn6；变量标签：学习方法观察6：必须完成开始的事情]
[变量名：learn7；变量标签：学习方法观察7：物品摆放整齐]

CC2. How often do you or your family members engage in the following activities with the child?您或您的家人有多经常与您的小孩从事以下活动？ 
	
	Seldom几乎从不
	Monthly or every two months一或两月一次
	Weekly or every two weeks一或两周一次
	Almost daily几乎每天

	CC2_1. Discuss books, movies or television 
讨论书籍，电影或电视
	1
	2
	3
	4

	CC2_2. Discuss the child’s performance at school讨论他在学校的表现
	1
	2
	3
	4

	CC2_3. Have dinner with the child陪他一起吃晚饭
	1
	2
	3
	4

	CC2_4. Spend time chatting with the child花时间与他聊天
	1
	2
	3
	4

	CC2_5. Go to bookstores, libraries, or museums with the child
与他一起去书店、图书馆或博物馆
	1
	2
	3
	4

	CC2_6. Help the child with his/her homework辅导他做功课
	1
	2
	3
	4


[变量名：engage1；变量标签：父母参与1：讨论书籍/电影/电视]
[变量名：engage2；变量标签：父母参与2：讨论学校表现]
[变量名：engage3；变量标签：父母参与3：一起吃晚饭]
[变量名：engage4；变量标签：父母参与4：花时间聊天]
[变量名：engage5；变量标签：父母参与5：一起去书店/图书馆/博物馆]
[变量名：engage6；变量标签：父母参与6：辅导功课]

CC3. Please answer the following questions according to your usual parenting style.请依据您平常对小孩的教养情况回答以下各题。
	
	Never从来
不会
	Rarely很少会
	Sometimes有时会
	Often经常会

	CC3_1. When your child misbehaves or makes a mistake, do you severely scold or punish the child?当他表现不好或犯错时，您会不会严厉的责骂或处罚他？
	1
	2
	3
	4

	CC3_2. When your child misbehaves or makes a mistake, do you tell the child not to upset or embarrass parents?当他的表现不好或犯错时，您会不会告诉他不要伤父母的心或做让父母丢脸的事？
	1
	2
	3
	4

	CC3_3. When your child performs well academically or makes progress, do you praise or reward the child? 当他学业表现不错或有进步时，您会不会称赞或奖励他？
	1
	2
	3
	4

	CC3_4.When your child behaves well, do you praise or reward the child?当他有好的行为表现时，您会不会称赞或奖励他？
	1
	2
	3
	4

	CC3_5.Do you let your child decide on the child’s own things?与他有关的事，您会不会让他自己决定？
	1
	2
	3
	4


[变量名：cultivate1；变量标签：教养情况1：严厉责骂或处罚]
[变量名：cultivate2；变量标签：教养情况2：告诉他不要伤/丢父母的心/脸]
[变量名：cultivate3；变量标签：教养情况3：学业表现好时称赞或奖励]
[变量名：cultivate4；变量标签：教养情况4：行为表现好时称赞或奖励]
[变量名：cultivate5；变量标签：教养情况5：自己的事情自己决定]

CC4. Is your child currently attending a school? (Child-care center, kindergarten, preschool class, and other early education are excluded)孩子目前正在上学吗？（不包括托儿所、幼儿园、学前班等学前教育）
1.Yes是【跳至CC6】[Skip to CC6]       5.No否【CAPI】不知道/拒答跳至CC18  [CAPI] Don’t know/refused, skip to CC18
[变量名：schoolw1；变量标签：是否正在上学（6岁或以上）]

CC5. What is the reason that your child is not attending school? (MC)孩子目前没有上学的原因是？（可多选）
1. I can’t afford it financially. 经济上负担不起				
2. I want the child to go to work and earn money earlier. 想让孩子早点干活挣钱
3. I can’t find a suitable school. 找不到合适的学校				
4. My child does not want to go to school. 孩子不愿意上学
5. My child didn’t pass the entrance exam. 孩子没有考上					
6. Going to school is useless. 读书没有用
7. My child does not meet the admission policies. 不符合入学政策                               
8. Other, please specify___ 其他，请说明_________
【CAPI】此题结束后跳至CC18
[CAPI]Skip to CC18 after this question
[变量名：dropoutr1；变量标签：没有上学的原因1]
[变量名：dropoutr2；变量标签：没有上学的原因2]
[……]
[变量名：dropoutr8；变量标签：没有上学的原因8]
[变量名：dropoutrsp；变量标签：没有上学的原因（其他注明）]

【CAPI】CC6-CC16只问CC4选1的人
[CAPI]CC6-CC16 are only for those who chose Option 1 in CC4
CC6. At what level is your child studying now? 孩子上几年级？
1.Grade One一年级       
2.Grade Two二年级     
3.Grade Three三年级     
4.Grade Four四年级	
5.Grade Five五年级
6.Grade Six六年级       
7.Grade Seven七年级     
8.Grade Eight八年级      
9.Grade Nine九年级    
10.Upper secondary school or others高中或其他
[变量名：gradew1；变量标签：目前受教育程度（6岁或以上）]

CC7. What is the type of your child’s school? 孩子的学校属于哪种类型？
1.Public school公办学校    
2.International division/international class of a public school公办学校的国际部/国际班      
3.Private-owned school民办学校     
4.International school国际学校
【CAPI】下面几题只问目前在上海的子女，根据家庭问卷T表判断。
[CAPI]The following questions are only for those whose child is currently living in Shanghai according to Table T of the household questionnaire.
[变量名：schooltype2；变量标签：学校类型]

CC8. Is your child attending a school in your own school district?孩子上这个学校是否学区对口？
1.Yes是		
5.No否
[变量名：sdmatch；变量标签：上这个学校是否学区对口]

CC9. Was your child admitted to the school with the help of your interpersonal network?孩子上这个学校有没有托关系？
1.Yes有		
5.No没有
[变量名：backdoor；变量标签：上这个学校是否托关系]

CC10. Have you paid extra fees such as sponsorship to get your child admitted to the school?孩子上这个学校有没有交赞助费等额外费用？
1.Yes有		
5.No没有
[变量名：extrafee；变量标签：上这个学校是否交额外费用]

CC11. Is your child a resident student? 孩子目前住校吗？[Note to enumerator] Being a “resident student” means living on campus at term time.【访员注意】“住校”指平时在学校住宿。
1.Yes是
5.No否
[变量名：boarding；变量标签：是否住校]

CC12. What means of transportation does your child usually use to go to school? (MC)孩子平时上学一般使用哪种交通工具？（可多选）
1.Subway地铁		
2.Bus公交车				
3.School bus校车		
4.Taxi出租车
5.Private car私家汽车	
6.Motorbike/electric vehicle 摩托车/电瓶车		
7.Bicycle自行车		
8.Totally on foot完全步行
【CAPI】选项8与其他选项互斥。
[CAPI] Option 8 is mutually exclusive with other options.
[变量名：schveh1；变量标签：上学交通工具1]
[变量名：schveh2；变量标签：上学交通工具2]
[……]
[变量名：schveh8；变量标签：上学交通工具8]

CC13. Do you know your child’s teachers? Knowing means that you know their names.您认识孩子学校的任课老师吗？认识是指能叫出名字。
1. None 都不认识		
2. Only a few认识少部分		
3. About half of them认识一半左右		
4. Most of them大多认识
[变量名：knowtch；变量标签：认识孩子的任课老师]

CC14. Do you know friends whom your child usually spends time with? Knowing means that you know their names.您认识孩子常在一起的朋友吗？认识是指能叫出名字。
1. None都不认识		
2. Only a few认识少部分		
3. About half of them认识一半左右		
4. Most of them大多认识
[变量名：knowfnd；变量标签：认识孩子的朋友]

CC15. Do you know the parents of your child’s classmates? Knowing means that you know their names.您认识孩子班上其他同学的家长吗？认识是指能叫出名字。
1. None都不认识		
2. Only a few认识少部分		
3. About half of them认识一半左右		
4. Most of them大多认识
[变量名：knowpar；变量标签：认识其他同学家长]

CC16. How is your child’s academic performance in class now?目前孩子的成绩在班上如何？
	
	Very good上
	Good中上
	Fair中等
	Bad中下
	Very bad下

	CC16_1.Chinese语文
	1
	2
	3
	4
	5

	CC16_2.Mathematics 数学
	1
	2
	3
	4
	5

	CC16_3.English英语
	1
	2
	3
	4
	5


[变量名：chinese；变量标签：语文成绩]
[变量名：math；变量标签：数学成绩]
[变量名：english；变量标签：英语成绩]

CC17. What is your child’s total education expenditures throughout last year? 请问孩子去年全年的所有教育支出情况。
【访员注意】不含生活费。教育费用无论是否由家庭支付都算。没有则记作0.
[Note to enumerator]Living expenses are excluded. Education expenditures include expenditures paid or not paid by the family. Record 0 when there is none.
CC17_1. How much are the tuition fees? ______ Yuan 学费多少？_________元【CAPI】数值0-1000000。[CAPI]Value between 0-1000000.
[变量名：tuition；变量标签：过去一年学费（元）]

CC17_2. How much are remedial teaching/tutor/tutorial class fees? _____ Yuan 课外辅导/家教/补习费多少？________元【CAPI】数值0-1000000。[CAPI]Value between 0-1000000.
[变量名：tutcost；变量标签：过去一年课外辅导/家教/补习费（元）]

CC17_3. How much are interest/ specialty class fees? _____ Yuan 兴趣/特长班多少？_______元【CAPI】数值0-1000000元。[CAPI]Value between 0-1000000.
[变量名：intcost；变量标签：过去一年兴趣/特长班费（元）]

CC17_4. According to the information you just provided, the total education expenditures of your child sum up to [CAPI automatically calculate the sum of the three values above], and how much of the total expenditures are paid by your family?  ____ Yuan根据您刚才提供的情况，去年全年这个孩子的教育总支出是【CAPI自动汇总上面三项之和】，其中您家庭支付了多少？_______元【CAPI】最小值0，最大值为三项之和。[CAPI]The minimal value is 0 and the maximal value is the sum of the three values above.
[变量名：educost；变量标签：过去一年教育总支出（元）]

CC18. What level of education do you wish your child to pursue in the future?您希望孩子将来的教育程度是？
1.Lower secondary school or lower初中及以下		
2. Technical secondary school/vocational high school中专/职高		
3.Upper secondary school高中	
4.Junior college大专	
5.Undergraduate degree本科	
6.Master degree硕士	
7.Doctor degree博士
[变量名：eduexpect；变量标签：期望教育程度]

CC19. Do you plan to send your child abroad for education?您是否打算把孩子送到国外或境外去念书？
1.Yes打算      	2.No不打算		        3.Not thought of it yet没想过

[变量名：studyabroad；变量标签：国外或境外念书]

CZ.Enumerator’s observation访员观察
CZ1.Is the child on site during the interview? 访问时小孩有没有在场？
1.Yes有		
5.No没有 
[变量名：CZ1；变量标签：小孩在场]

CZ2.Who else is on site during the interview? (MC)访问时有没有其他成人在场？（可多选）
1.Spouse配偶 		
2.Other family members其他家庭成员 				
3.Fieldwork supervisor访问督导 
4.Neighbor邻居	
5.Others (including maid, hourly-paid worker, etc.)
其他人（包括保姆、钟点工等）	
6.No other persons on site没有其他人在场 
【CAPI】Option 6 is mutually exclusive with other options. 选项6与其它选项互斥。
[变量名：CZ21；变量标签：其他人在场1]
[变量名：CZ22；变量标签：其他人在场2]
[……]
[变量名：CZ26；变量标签：其他人在场6]
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